
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (29.06.24 11:27:46) 
 
 Poštovane koleginice i kolege,  
 Otvaram Desetu posebnu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2024. godini 
Skupštine Crne Gore 28. saziva. Kao što znate, dnevni red sjednice je Premijerski sat i poslanička 
pitanja. Sjednica je zakazana i mi treba da počnemo. 
 Istovremeno da vas informišem da nas je premijer obavijestio da je potpuno spreman da u ponedeljak 
učestvuje u radu našeg Parlamenta i odgovara na poslanička pitanja. Dao je objašnjenje koje ste svi imali 
prilike da vidite, svima je to dostavljeno, tako da mi počinjemo sa današnjim radom, a nastavićemo u 
ponedeljak. /Upadice/ 
 Kolege, i prije početka ovoga napravili smo određeni dogovor vezano za po jedno proceduralno 
javljanje u ime poslaničkih klubova kako bi u ponedeljak, čekajući premijera, nastavili ovu sjednicu i dobili sve 
one odgovore koje ste tražili od premijera.  
 Ko se prvi javlja proceduralno (pošto je to bio dogovor)?  
 Izvolite, gospodine Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (29.06.24 11:29:17) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući. 
 Poštovni građani Crne Gore, ima jedna izreka kao kaže sledeće: Kad klovn uđe u palatu, onda on ne 
postaje kralj nego palata postaje cirkus.  
 Crna Gora, nažalost, kao i crnogorski parlamentarizam, zahvaljujući neodgovornosti, prije svega, 
parlamentarne većine, živi vrijeme cirkusa, vrijeme apsurda u kojem je dozvoljeno predsjedniku Vlade da već 
četvrti ili peti put, iz ovog ili onog razloga, odlaže svoj dolazak u Parlament i izbjegava kontrolnu ulogu 
Parlamenta. Kad vas neko jednom obmane, to je sigurna garancija da će vas obmanuti još neki put. 
Predsjednik Vlade je čovjek koji je pred poslanicima i pred građanima Crne Gore obmanuo kazavši da nema 
dvojno državljanstvo. Sinoć je u 23 sata obavijestio Parlament da se neće pojaviti na Premijerskom satu koji 
je zakazan za danas u 11 časova, a onda je jutros još jednom obmanuo crnogorsku javnost kazavši da ga je 
neko iz opozicije preklinjao da se Premijerski sat odgodi za ponedeljak.  
           Istine radi, tačno je da je u Kolegijumu prije sedmicu dana predloženo da se, iz poštovanja prema 
građanima Crne Gore, Premijerski sat održi ne u subotu nego u ponedjeljak, ali da taj predlog nije prihvaćen 
i da je dogovoreno da se Premijerski sat, koji je već jednom pomjeren sa petka na subotu, dakle za 29. jun, 
održi 29. juna. I tako je bilo do sinoć, do 23 sata kada je predsjednik Vlade kazao da zbog obaveza u Briselu 
neće doći u Parlament - iako smo svi znali da je predsjednik Vlade tu poruku poslao iz Podgorice. 
 Građani Crne Gore, ovo je poigravanje sa vama, sa vašim autoritetom i sa vašim povjerenjem. Dakle, 
predsjednik Vlade je izigrao crnogorsku javnost. Nadam se da ćete adekvatno odgovoriti na takvu 
neozbiljnost i bahatost od strane predsjednika Vlade. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (29.06.24 11:32:14) 
 
 Hvala Vam, gospodine Nikoliću. 
 Sada se u ime Bošnjačke stranke javlja gospodin Mirsad Nurković proceduralno. 
 Izvolite. Vodite računa o vremenu, gospodine Nurkoviću. 
 
 
 MIRSAD NURKOVIĆ (29.06.24 11:32:23) 
 
 Gospodine Mandiću, uvaženi građani Crne Gore, koleginice poslanici, kolege poslanici,  
            Evo danas, kao šmo čuli, ovo više i nije prvi put. Međutim, čuli smo obrazloženje za nedolazak 
premijera na zakazanu sjednicu da je premijer u Briselu. Za mene i Bošnjačku stranku to nije obrazloženje. 
Ne možemo reći da i prihvatiti obrazloženje da je neko u Briselu. Taj ko je trebao biti u Briselu, trebao je znati 
to i juče i prekjuče. Danas je subota, 81 poslanik ima svoje obaveze i petkom i subotom. Subotu smo negdje 
svi bili rezervisali za neke druge obaveze, jer nije radni dan. Međutim, kako smo parlamentarci, nismo svjesni 
toga da i subotom treba da radimo, ali da radimo - ne da budemo pozvani ovde a da onda ne radimo. Mnogi 
od nas su došli 150 km ili 200 km od kuće danas i vratiće se danas.  
 Gospodine predsjedniče Skupštine, sada se obraćam Vama. Na Vama je da obezbijedite rad ovog 
Parlamenta, na Vama je kao predsjednika Skupštine, na Vama je kao predsjednika reći ću slobodno i 
parlamentarne većine. Na Vama je da obezbijedite i parlamentarnu većinu ovde, a ne da nema danas nikoga 



iz parlamentarne većine. Pardon, tu su po funkciji potpredsjednica Skupštine i potpredsjednik Skupštine. U 
mnogim slučajevima, predsjedniče Skupštine, čini mi se da se dogovarate mnogo lakše sa opozicijom, nego 
sa parlamentarnom većinom - ma kakva da je funkcionalnost Parlamenta u pitanju. Kažem, ako hoćete da 
sam uspješan predsjednik Parlamenta, i da ostanete upisani kao uspješan predsjednik Parlamenta, na Vama 
je, predsjedniče Parlamenta, da otklonite sve nedoumice koje imamo i da otklonite sve nedostatke da ova 
Skupština ne doživljava ovo danas što smo doživjeli.  
            Kao što sam rekao, na Vama je odgovornost za rad ovog Parlamenta zato što pokrivate poziciju 
predsjednika Skupštine i zato što ste na čelu parlamentarne većine. Molio bih Vas da sa premijerom i svima 
ostalima ubuduće dogovarate u ime ove Skupštine termine i datume i da se ti termini i datumi poštuju. 
 U ono što su relevantne činjenice za nedolazak ili dolazak premijera - smatram da ćemo o tome pričati 
kada premijer bude ovde. Ja danas imam primjedbu na organizaciju. Hvala vam. Izvinite na prekoračenju. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (29.06.24 11:35:36) 
 
 Gospođa Jevrosima Pejović. 
 Izvolite, gospođo. 
 
 
 JEVROSIMA PEJOVIĆ (29.06.24 11:35:42) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Dragi građani, vi sve nas koji sjedimo u ovim klupama plaćate nekim od najvećih zarada u našoj zemlji 
da radimo svoj posao. Naš osnovni posao je da vršimo kontrolu rada Vlade i svaki put kada neko ne dođe od 
strane Vlade da položi račune nama, na taj način onemogućava nam da radimo svoj posao i da pošteno 
zaradimo svoju platu. 
 Drage kolege iz parlamentarne većine, i vi ste takođe plaćeni da radite ovu kontrolu rada Vlade. Ja 
razumijem da nekada iz političkih razloga se zažmuri na jednu oko ili se opravdavaju neka ne toliko srećna 
rješenja, ali ovaj način potpunog gaženja Parlamenta, potpunog zlostavljanja institucija od strane jednog 
čovjeka je nešto na šta vjerujem da niko ovdje ne može da dozvoli da ćuti. Ja znam da ni vama nije prijatno, 
znam da nije prijatno sjedjeti u tim klupama i slušati nezadovoljstvo svih nas i ja zaista želim da ohrabrim sve 
vas da nekako zajedno pošaljemo poruku da ovo bahato ponašanje nije u redu prema nama, nije u redu 
prema našim građanima.  
           Na kraju krajeva, svi mi ćemo ovdje zajedno raditi i kreirati neku bolju budućnost za naše građane i 
svima je ovdje u interesu da zajedno radimo i da idemo u neku bolju budućnost, a vjerujem da u tu bolju 
budućnost možemo da uđemo samo zdravog uma, čistog srca i mirne savjesti. Jako je važno da se sada svi 
vi koji sjedite tu i svi vi koji ste ostali kućama zapitate da li možete da se pojavite na svoja radna mjesta 
zdravog uma, čistog srca i mirne savjesti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (29.06.24 11:38:01) 
 
 Hvala Vam, gospođo Pejović. 
 Prvo da vas obavijestim, iako su prazne klupe parlamentarne većine, da su poslanici parlamentarne 
većine, najveći broj njih, u poslaničkim klubovima, ali kako nema premijera i kako smo svi obaviješteni  da 
premijer neće doći, /upadice/ a prosto je ovo jedan trenutak koji bi svaka opozicija iskoristila onako kako vi 
koristite. Situacija je takva kakva jeste.  
 Gospodin Zirojević. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA ZIROJEVIĆ (29.06.24 11:38:38) 
 
 Zahvaljujem. 
 Juče sam kazao da je Crna Gora zemlja čuda i danas se potvrđuje da je Crna Gora zemlja čuda. 
Izgleda nam je premijer sinoć shvatio da je popio koju više, pa će jutros biti mamuran, pa nas je neđe u petak 
na subotu, blizu ponoći obavijestio da neće doći u Parlament - iako smo mi svi bili pripremljeni i iako smo mi 
svi naše obaveze prilagodili tome tj. ovom Premijerskom satu. To je do te mjere šarlatanski i neodgovoran 
potez, to je do te mjere nepoštovanje ovog Parlamenta, to je do te mjere nepoštovanje ne nas iz opozicije, 
nego ovih 46 poslanika koji danas nisu tu koji su ga izabrali na tu poziciju. To je do te mjere, u konačnom, 



nepoštovanje Vas, predsjedniče Parlamenta, i Vašeg autoriteta, jer je ovo dominantno Vaš poraz u smislu da 
nijeste obezbijedili danas prisustvo predsjednika Vlade ovdje.  
           Imali smo ovdje jednu situaciju prilikom nekog od prošlih premijerskih satova kada je premijer u 
odgovoru na poslaničko pitanje pročitao odgovor sa CatGPT-a, tj. vještačke inteligencije. Mislim da smo 
mirne duše i danas mogli ovdje donijeti jedan računar, uključiti CatGPT - vjerujem da bi njegovi odgovori bili  
odgovorniji i inteligentniji. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (29.06.24 11:40:05) 
 
 Hvala Vam, gospodine Zirojeviću. 
 Gospodin Vuksanović. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (29.06.24 11:40:11) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, 
 Poštovani predsjedniče Vlade Crne Gore,  
           Gdje god da ste, a evo čujemo da ste u Podgorici, dolaze vijesti da ste možda i na Primorju i teško je 
sada detektirati Vašu lokaciju, ali, ja sam Vam, na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, 
postavio pitanje - kako ocjenjujete odnose između Crne Gore i Republike Hrvatske za vrijeme Vašeg 
mandata. Dobio sam odgovor u ovim praznim klupama, kao što su jednako tako dobili odgovor i druge kolege 
koje su danas ovdje. Nema premijera, ali doći će. Vjerujem da će doći i ne treba gubiti entuzijazam. Potičem, 
koleginice i kolege, da budemo aktivni ova dva dana do ponedjeljka, da pratimo Twitter, da budemo oprezni, 
da gledamo redovno SMS poruke, jer, kao što je sinoć u kasne sate stigla poruka da neće doći, ne bih gubio 
optimizam da će nas iznenaditi pa da će u ponedeljak ipak doći. /Upadica/ Možda i neće, ali spremni smo 
svakako da odgovorimo svojim obavezama. 
         Najbolje da mi zakažemo sjednicu za ponedjeljak sa onim našim redovnim tačkama, a onda, ukoliko u 
prolazu bude tu premijer, naravno dobrodošao je u Skupštinu Crne Gore, pa ćemo onda iskoristiti ono što 
nam sljeduje po pravu i Poslovniku Skupštine Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (29.06.24 11:41:47) 
 
 Hvala. Da ne bi ostalo ništa nejasno, mi smo se dogovorili, zbog toga danas i počinje ova Skupština, 
za 29. jun. Dobili smo, kažem, informaciju, zbog građana Crne Gore da znaju, dobili su svi poslanici sinoć tu 
informaciju, da ćemo u ponedeljak nastaviti i da ćemo dobiti odgovore. Čvrsto vjerujem da će sva ova pitanja, 
Vi ste otvorili Vaše pitanje, biti postavljena premijeru i da će on na njih odgovarati.  
 Poslednje proceduralno reagovanje gospodin Dritan Abazović.  
 Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (29.06.24 11:42:25) 
 
 Hvala, predsjedniče Skupštine.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  
 Bez obzira na neke naše političke borbe itd, želim da kažem da ste Vi danas postupili ispravno 
otvarajući ovu sjednicu makar i za proceduru. Želio bih da nas čuju građani, jer je ovo jako važno. Dakle, 
danas nije ponižen Parlament i dostojanstvo Parlamenta čuva opozicija, čuva predsjednik Skupštine, 
potpredsjednici koji su tu. Dešava se nesvakidašnja situacija - da poslanici većine, čuli smo da su možda u 
klubovima, nisu došli ovdje pred građane, ali danas se ponižava država Crna Gora. Samo da vam bude 
jasno, premijer Spajić nije direktor privatne kompanije niti privatne firme. On je u ime građana, u skladu sa 
Ustavom i zakonom, izabran da brani interese Crne Gore, a samim tim da ispunjava sva svoja prava i 
obaveze koje ima i u odnosu na ovaj Parlament.  
 Odgovorno tvrdim, poštovani građani, u hiljadu godina državnosti Crne Gore, u 119 godina 
parlamentarnog života, u 34 godine pluralizma u Crnoj Gori i 18 godina od sticanja nezavisnosti - veće 
neozbiljnosti i većeg šarlatana nije bilo na čelu Vlade Crne Gore. Radi se o čovjeku koji ovakvim postupcima 
degradira funkciju predsjednika Vlade, degradira sve ljude koji su ovdje izabrani glasovima građana, od 
sjevera pa do juga države, i čini sve da obesmisli sve dalje aktivnosti.  
 Želim samo da kažem sledeće za kraj i time završavam.  



 On u ponedeljak mora da dobije adekvatan odgovor opozicije. Samo da Vas upozorim, poštovani 
predsjedniče, već je prekršena procedura. Skladno Poslovniku, mi smo morali uoči otvaranja sjednice da 
imamo odgovore na naša premijerska pitanja. Niko od nas ko je ovdje nije dobio odgovore. Neka se ne čudi 
Spajić, a ja Vas sada dobronamjerno upozoravam, kolegijalno i demokratski da u ponedeljak ako se pojavi, 
kako god, potpuno je nebitno - da može da se desi da Premijerski sat ne bude baš onaj Premijerski sat koji 
smo navikli da imamo. Iz tog razloga, molim Vas da porazgovarate sa tim čovjekom, ako ga nađete, i da 
kažete da mi svoje dostojanstvo, svoj obraz i svoj integritet, koji je on očigledno izgubio, a u ime građana 
Crne Gore (mi smo ovdje u ime građana Crne Gore, nismo u svoje lično ime) ne može bacati pod noge. 
Zahvaljujem i Vama svaka čast što ste otvorili sjednicu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (29.06.24 11:45:43) 
 
 Hvala.  
 Građani Crne Gore su imali priliku i da čuju i da vide. Nastavljamo, po dogovoru sa Kolegijuma, u 
ponedeljak. U ponedeljak, poštovani građani Crne Gore, očekujemo Premijerski sat u 11.00 sati. Imamo 
planirano i usvajanje jednog zakona za ponedeljak, u skladu sa našim dogovorom, kao i Premijerski sat.  
 Hvala, kolege.  
 Ovim zaključujem današnji rad. 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (01.07.24 14:56:31) 
 
 Poštovane kolege poslanici i poslanice, nastavljamo Desetu posebnu sjednicu Prvog redovnog 
(proljećnjeg) zasijedanja u 2024. godini Skupštine Crne Gore. Ja mislim da je ovo jedna od najgledanijih 
Skupština u ovom trenutku, jer imamo Premijerski sat. Kao što sam mogao pretpostaviti, prije Premijerskog 
sata imamo i neka proceduralna reagovanja.  
 Prvi se javio gospodin Konatar iako je dio našeg dogovora bio da se danas neće javljati proceduralno, 
ali tumačenje je da je to važilo za prošlu sjednicu. 
 Izvolite, gospodine Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (01.07.24 14:57:29) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, uvažene kolege poslanici, poštovani članovi Vlade, poštovani 
građani Crne Gore, 
 Mi nikako da u Skupštini Crne Gore održimo sjednicu Premijerskog sata, ono što se kaže, sa 
načinom. Najodgovorniji za to je premijer Spajić. Ja se nadam da će ovo biti posljednji put i apelujem na Vas 
da na ovakav način organizujemo Premijerski sat, da mi kao poslanici Skupštine Crne Gore i kao Skupština 
Crne Gore ispoštuje na svaki način dogovor oko održavanja datuma sjednice, vremena kad će sjednica da se 
održi i da mi od strane kabineta predsjednika Vlade nešto posle 23 časa ili oko 23 časa dan pred održavanje 
sjednice dobijemo obavještenje da sjednica neće biti održana zbog službene posjete Brisela od strane 
premijera - a da u tom trenutku kad mi dobijamo obavještenje da se predsjednik Vlade  nalazi u Crnoj Gori i 
da je toga dana oko 18 časova sletio na podgorički aerodrom, a nas obavijestio da ne može doći na 
Premijerski sat zbog toga što je u službenoj posjeti Briselu. I da, predsjedniče Skupštine, posle toga koristi 
društvene mreže.  
 
 
 
            PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ: 
            Gospodine Konatar, molim da privodite kraju. 
 
 
           MILOŠ KONATAR: 
           Dozvolite. Mislim da je važno da  građani Crne Gore znaju i da je važno da mi smo ovdje. Mi smo bili  i 
u subotu kad je trebao da se održi Premijerski sat, meni je žao što premijer nije bio tada u Skupštini Crne 
Gore. Ali, upravo zbog svega toga, apelujem na Vas, posljednji put, i na premijera Spajića da zadržimo koliki 
toliki dignitet Skupštine Crne Gore i Vlade i da ubuduće sjednice posvećene premijerskom satu održavamo 
na način kako treba da se održavaju. Jer, da nije, predsjedniče Skupštine, da nije interes građana Crne Gore 
da čuju odgovore na postavljena poslanička pitanja premijeru Spajiću - mi bismo trebali da kažemo da se ne 
može održati danas premijerski sat na ovakav način. Ali, pošto je interes crnogorske javnosti da zna i da čuju 



odgovore premijera, ja apelujem na Vas i na premijera Crne Gore da poštujemo Ustav, da poštujemo 
Poslovnik Skupštine Crne Gore i da ubuduće ove sjednice održavamo na način kako treba održavati. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (01.07.24 15:00:36) 
 
 Gospodine Konatar, Vi ste me iznendili ovim proceduralnim reagovanjem, pa nisam uspio da 
pozdravim premijera Spajića, da pozdravim potpredsjednika Vlade Crne Gore, da pozdravim ministre u Vladi 
Crne Gore. 
 Poštovani građani, ovdje je kompletna Vlada, koja, naravno, uvažavajući činjenicu da je Skupština 
Crne Gore najvažnija institucija za koju glasaju građani Crne Gore i da se u ovoj instituciji i bira Vlada i 
razrješava Vlada, tu su, došli su da odgovaraju na pitanja. Danas će odgovarati premijer, potom će 
odgovarati potpredsjednici, odgovaraće svi, iskoristićete vašu priliku i ja mislim da su građani Crne Gore 
veoma nestrpljivi da čuju vaša pitanja.  
 Tako da ove proceduralne reakcije, koje imamo svakog dana, dobro bi bilo da sada ostavimo po 
strani, a da počnemo sa postavljanjem pitanja premijeru.  
            Kako se gospodin Nikolić, kao šef najjačeg opozicionog kluba, prijavio da i on proceduralno reaguje, 
izvolite, gospodine Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (01.07.24 15:01:46) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, evo iz četvrtog ili petog puta smo uspjeli da organizujemo dolazak 
predsjednika Vlade u Parlament Crne Gore, koji je pokazao apsolutno ignorisanje i nepoštovanje stotina 
hiljada građana koji su učestvovali u izbornim procesima na posljednjim parlamentarnim izborima. Dok smo, 
s jedne strane, pokazivali državnu odgovornost i konstruktivnost podržavajući sve evropske zakone, 
uključujući i ovaj danas koji treba Crnu Goru da uvede u SEPA, mi smo, sa druge strane, permanentno 
dobijali neodgovornost, bahatost, nepoštovanje građana, nepoštovanje Skupštine Crne Gore.  
 Tokom proteklih nekoliko mjeseci, premijerski sat je odlagan četiri ili pet puta. Posljednji put to se 
desilo na nezabilježen način u modernoj političkoj istoriji Crne Gore. Premijer je iz Podgorice u petak veče, u 
23h, poslao poruku da sjutradan neće biti u Parlamentu zbog navodnih obaveza u Briselu. Dan je proveo na 
plaži, a mi smo tog dana bili u Skupštini Crne Gore. To je sramota, njegova sramota i to govori o njegovoj 
ličnoj i političkoj kulturi.  
            Odmah nakon toga, iz Brisela je stigla poruka da je predsjednik Evropskog savjeta odgodio posjetu 
Crnoj Gori. Još jedan skandal i još jedan šamar vladajućoj većini, ali, nažalost, šamar i našoj državi. 
Dosadašnja izolacija predsjednika Parlamenta pretvorila se u izolaciju i predsjednika Parlamenta i 
predsjednika Vlade.  
            Zbog ponižavanja svih ljudi u Crnoj Gori i zbog zastrašujuće političke neodgovornosti i ugrožavanja 
evropskog puta, vi danas, što se nas tiče, nećete održati premijerski sat. Neće biti nikakvog rušenja, čupanja 
mikrofona i lomljenja, ali ovo je naš protest da se konačno podvuče crta i linija neodgovornosti, obmana, 
laganja građana Crne Gore. Dakle, to više nećete raditi ođe, pa ćete doći drugi put kad Vas Parlament 
pozove, što je red i što je i običaj, ali danas, što se tiče poslančkog kluba Demokratske partije socijalista, Vi 
nećete odgovarati na pitanja poslanika. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (01.07.24 15:04:31) 
 
 Hvala Vam, gospodine Nikoliću. 
 Vi možete, gospodo. Doviđenja. 
 Dame i gospodo, a vi ostajete ovdje? /Upadice/ Dobro, to je lijepo. 
 Poštovani građani, ako ova naša tehnika omogućava da se vidimo, /upadica/ neću ustajati, 
podsjećam da je dnevni red sjednice Premijerski sat i poslanička pitanja. Moram vam reći da poslanički klub 
Demokratske partije socijalista, kao najjači opozicioni klub, je ukrasio ovaj predsjedavajući sto i nije nam 
neprijatno. /Upadice/ Nema Premijerskog sata? 
 Mislim, kolege iz Demokratske partije socijalista, kao najjačeg opozicionog kluba i ja, kao predsjednik 
Parlamenta, imam posebno obavezu prema vama, zato što imate veliku snagu, glasalo je za vas mnogo 
građana Crne Gore - da biste trebali da omogućite da mi održimo Premijerski sat. Evo ga premijer ovdje, evo 
potpredsjednika, evo ministara. /Upadice/ Ova skupština je nastavak onih nekadašnjih zborova koje su 
održavali Crnogorci i sa kojima smo se ponosili. Mi želimo da, poput tih zborova, /upadice/ tamo su, hoćete li 
mi dozvoliti samo da završim? Mislim da je veoma važno kada je tu premijer, kada je tu Vlada, da dobijemo 



odgovore na pitanja koja ste postavili. /Upadice/ Podsjetiću da smo dogovorili u julu održavanje dva 
Premijerska sata, da smo zakazali održavanje još dva Premijerska sata. /Upadice/ Dakle, mi smo to 
dogovorili na Kolegijumu, da li će to biti ... /Upadica/ 
 Moram da vam kažem, danas imamo premijera u Parlamentu. Vi možete da mu postavite sva pitanja 
i da je on došao da odgovara na pitanja. /Upadice/ 
 Gospodo, da li se vi slažete da mi konstatujemo da ovaj Premijerski sat nastavimo na narednom 
Premijerskom satu kada smo se dogovorili... /Upadice/ 
 Vi danas, kao najjači opozicioni klub, tražite da se ovaj Premijerski ne održi. Mi imamo zakazana još 
dva Premijerska sata. Ako vi ne želite da se ovaj Premijerski sat danas održi, mi ćemo imati sledeći 
premijerski sat kada smo dogovorili na Kolegijumu. Dogovorili smo datume. Dakle, konstatujem da mi danas, 
zbog najjačeg opozicionog kluba koji moramo da uvažimo i zbog broja glasova i građana koji stoji iza njega, 
nećemo održati premijerski sat. Održaćemo Premijerski sat kada smo se dogovorili sledeći, a to  je mislim 19. 
jula. Ako se premijer ne pojavi 19. jula, vi možete, gospodo, imate dovoljno potpisa, da pokrenete inicijativu 
za razrješenje Vlade. /Upadice/ 
 Dakle, najjači opozicioni klub traži, poštovani građani Crne Gore, da se ne održi današnji Premijerski 
sat zbog nepoštovanja Skupštine Crne Gore i građana Crne Gore.  
 Da li se ostali opozicioni klubovi slažu sa tim? Ja, u ime parlamentarne većine, želim da saopštim da 
je to parlamentarnoj većini prihvatljivo. 
 Izvolite. Da li se ostali opozicioni poslanički klubovi slažu sa tim? 
 Izvolite, gospodine Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (01.07.24 15:10:37) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, poštovani poslanici i poslanice, poštovani članovi Vlade, uvaženi 
predsjedniče Parlamenta. 
 Mi smo izgleda u zadnje vrijeme navikli da je cirkus i ja razumijem da je danas idealan dan za plažu. 
Meni je žao što smo možda nekima poremetili planove.  
 Vi ste krivi što se nije održalo u subotu, Vama se obraćam, predsjedniče Parlamenta. Vi ste 
najodgovorniji za Skupštinu Crne Gore. To što se neko ponaša kako ne treba da se ponaša i kako se niko 
nikad nije ponašao otkada je na čelu Vlade, to je odgovornost parlamentarne većine. Ja lično nikakav respekt 
više nemam u odnosu na ono što je bio odnos prema Vladi i prema premijeru, ali i prema stotinama hiljada 
građana koji su glasali sve poslanike Skupštine Crne Gore, moramo imati odnos. Vi ako hoćete da priznate 
poraz, da ne možete da obezbijedite da se održi sjednica Parlamenta, Vi treba da podnesete ostavku. 
Obezbijedite nam, ja hoću da postavim pitanje, ja poštujem poslanički klub koji je tražio, /upadice/ dozvolite. 
Lično sviđa mi se što ste malo u modu nekadašnjeg Demokratskog fronta, lično mi se sviđa, ali Vi ste dužni 
da nam obezbijedite uslove. I nikakav 19. jul ne postoji, postoji Premijerski sat. Sad ćemo da postavimo 
pitanja, van procedure smo dobili odgovore i to je to. Ako ne možete, tražite da se jednostavno stvore uslovi, 
to je to. Uslovi se stvaraju na sljedeći način. 
 Ali, ako hoćete da vam stvorim uslove, onda ne treba vas ništa da pitamo. Uslove sljedeće molim vas, 
predsjedniče. Dajte pauzu, ljudi lijepo da vide ovo što se dešava i lično mislim da je ovo odgovor koji je 
zaslužio Miki Spajić, jer Miki Spajić ne vodi privatnu firmu, Miki Spajić vodi državu Crnu Goru i izvršnu vlast u 
ime svih građana. Plaća se novcem iz budžeta svih građana i ne može da tretira institucije države Crne Gore 
kako on misli. To je prva stvar koju ću ja njemu saopštiti kad bude prilika. 
 Sad dajte kratku pauzu da se dogovorimo o nastavku rada i da vidimo kako ćemo da djelujemo. Ako 
DPS neće, onda jednostavno neka ljudi idu kući, što da radimo? Neka oni idu na plažu. To je to. /Upadice/ 
 Ja Vas molim da obezbijedite uslove i da ne pričate u ime svih klubova. Vi ste se pokazali da ne 
možete da obezbijedite Premijerski sat, sada DPS ne želi ima pravo na svoj politički odgovor. Meni je on okej, 
ali ima klubova koji žele sa ovim čovjekom nešto da porazgovaraju - u interesu građana Crne Gore, ne u 
interesu nekih stvari koje su lične prirode. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (01.07.24 15:14:00) 
 
 Gospodine Abazoviću, najveći broj građana Crne Gore posle poslaničkog kluba Pokret Evropa sad 
predstavlja Poslanički klub Demokratske partije socijalista.   
 Javila se gospođa Pejović. 
 Izvolite, gospođo Pejović. 
 
 



 JEVROSIMA PEJOVIĆ (01.07.24 15:14:18) 
 
 Gospodine predsjedniče, molim Vas. Ja se proceduralno obraćam, Vama se obraćam i zamolila bih 
Vas da me samo saslušate. Zahvaljujem. 
 Nažalost, znamo da u našoj zemlji lično samopoštovanje ali i kolektivno političko dostojanstvo ima 
cijenu i svjedoci smo i žrtve te činjenice. Hvala najvećem klubu većine što mi danas znamo i cijenu tu 
preciznu, jer za 1.700 eura poslanici Kluba Pokreta Evropa sad dozvoljavaju ponižavanje Parlamenta, 
dozvoljavaju nazivanje pogrdnim imenima od strane premijera i dozvoljavaju da svi građani budu danas 
poniženi.  
 Ja se samo nadam da kolege makar pred ogledalom osjećaju stid, jer, u suprotnom, zaista mislim da 
ćemo svi imati posljedice od takvog ponašanja. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (01.07.24 15:15:59) 
 
 Dame i gospodo, izvolite. Idemo redom. 
 Gospodine Gutiću, izvolite. 
 
 
 DAMIR GUTIĆ (01.07.24 15:16:07) 
 
 Hvala. Mi iz Bošnjačke stranke veoma uvažavamo protest Demokratske partije socijalista i smatramo 
da je svaki vid političke borbe na mjestu. Očigledno je da su Parlamentu potrebne određene mjere kako bi 
počeo normalno da funkcioniše. Ali, na ovakav način kako se danas planira završiti sjednica i posebno sa 
ovakvim zaključkom smatramo da nije dobro, već tražimo održavanje kolegijuma, na kome bi se dogovorili o 
nastavku daljeg rada. Jer, način kako Vi predlažete, predsjedniče Skupštine, značio bi da mi gubimo jedan 
premijerski sat.  
           Ukoliko Demokratska partija socijalista i dalje ostane pri tome da se ovaj premijerski sat bojkotuje, 
vidjećemo šta je rješenje za dalje. Ali, svakako smatram da na Kolegijumu treba da se razgovara o ovome. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (01.07.24 15:17:11) 
 
 Gospodine Neneziću, izvolite. 
 
 
 BRANISLAV NENEZIĆ (01.07.24 15:17:18) 
 
 Hvala Vam. 
 Predsjedniče Skupštine. Izvinjavam se, evo se izgleda i poslanik Čarapić pridružio protestu, tako da 
evo još jedno neslaganje u PES-u. Evo sačekaćemo. /Upadice/  
 Ja bih volio ako može i vrijeme da se vrati. 
 Predsjedniče Skupštine, Vama ću se obratiti. Sve što se danas dešava kao i ono što se desilo u 
subotu je lično Vaša odgovornost. Ovo danas ste mogli da izbjegnete, da ste ovu skupštinu otvorili 
upućivanjem javne kritike premijeru Spajiću za odnos koji je pokazao prema Parlamentu i poslanicima u 
subotu, između ostalih, i prema Vama i potpredsjednicima Skupštine. Takođe, i prema svim onim 
poslanicima aktuelne većine koji su u subotu bili ovdje i, po Vašim riječima, bili u kancelarijama svojih 
klubova. U krajnjem, imali ste obavezu, kao predsjednik Skupštine Crne Gore, prema svim građanima Crne 
Gore da javno uputite kritiku i stavite do znanja premijeru, ko god on bio danas, za mjesec dana, šest mjeseci 
ili godinu - da ne može ovako da se ophodi i ponaša prema ljudima koje su birali građani. Velika je razlika 
između poslanika i premijera ili ministara. Vi ste prije par minuta kazali jednu vrlo važnu stvar i potvrdili sve 
ono što smo mogli da čujemo i što smo mi govorili u našem diskursu u posljednje vrijeme - da Vi u ime 
parlamentarne većine podržavate i samim tim pokazali da predvodite ovu parlamentarnu većinu. Ukoliko nije 
tako, neka se jave kolege koje čine parlamentarnu većinu iz poslaničkih klubova, koji ne pripadaju vašoj partiji 
neka kažu da je drugačije. Ukoliko ne uputite javnu kritiku premijeru i da se izvini, prije svega, građanima 
Crne Gore pa poslanicima, podržavam gest kolega iz Demokratske partije socijalista da se nakon ovoga 
održi kolegijum i Premijerski sat nastavi 19. Hvala. 
 
 



 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (01.07.24 15:20:13) 
 
 Da vam kažem sledeće, kolege.  
 Parlamentarna većina ima svoj iskaz u Vladi. Znači, parlamentarna većina bira Vladu koja vodi, i ne 
zove se slučajno Vlada, unutrašnju i vanjsku politiku ili spoljašnju politiku, kako bih ja rekao, ove zemlje. To je 
iskaz parlamentarne većine. Predsjednik Parlamenta je podjednako predsjednik i parlamentarne većine i 
opozicije koja to prihvata. Koja ne prihvata u redu je, nemam ništa protiv. Dakle, naš iskaz parlamentarne 
većine je Vlada koja se nalazi sa moje desne strane.  
 Ja sada, uvažavajući činjenicu i poštujući broj glasova koje imaju kolege iz opozicije, najjači poslanički 
klub opozicije Demokratske partije socijalista, želim da zaključim ovu sjednicu. Nastavićemo sa novim 
Premijerskim satom. Da vas obavijestim, pošto želim da budem tolerantan, ovo je bilo ovaj put. Nažalost, 
nekada kada je Demokratska partija bila većina u ovom Parlamentu, nije imala razumijevanje za nekadašnji 
Demokratski front i ne želim da se ovo završi sa tim što ću ja zvati obezbjeđenje da udaljava poslanike 
Demokratske partije socijalista. I da kažem da Crna Gora podjednako poštuje i parlamentarnu većinu i 
opoziciju i da opozicija može da utiče na odluke u Crnoj Gori.  
            Zaključujem sjednicu. Hvala vam. 
 


